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V AMAVET-e spustili na začiatku roka 2023 už 18. ročník jedinečnej konferenčnej súťaže JUNIOR INTERNET. Súťažná konferencia je
určená žiakom základných a stredných škôl. Súťažiacimi sú individuálni autori alebo tím maximálne troch autorov, ktorí sa aktívne
zaujímajú o digitálnu grafiku a dizajn, písanie textov, blog alebo vlog, o tvorbu webových stránok a programovanie aplikácií.

Žiaci súťažia v šiestich kategóriách: JuniorWEB – webové stránky, JuniorDESIGN – digitálne grafické práce, JuniorTEXT – texty
ľubovoľného literárneho útvaru na vyhlásenú tému, ktorá je v tomto roku „Ako prežijem túto dobu?“, JuniorBLOG – blogy a vlogy,
JuniorAPP – mobilné aplikácie, JuniorLEARN – weby a aplikácie využiteľné vo vzdelávaní.

Súťažiaci registrovali svoje projekty do 15.marca 2023. Potom nasledovalo prvé kolo hodnotenia prác odbornou komisiou, v ktorej sú
zastúpení lídri v informačných technológiách. V tomto roku svojho hodnotiteľa vyslala aj stavovská organizácia IT Asociácia Slovenska,
zastúpená viceprezidentom Pavlom Fričom. Pribudli aj ďalší noví členovia, hlavne blogeri do kategórie JuniorBLOG, kde jedna členka
Ivana Grešlíková hodnotila prvé kolo až z Bulharska.

Do tohto ročníka registrovali budúci IT lídri Slovenska 317 projektov, z toho postúpili do celoslovenského finále jedinečnej konferenčnej
súťaže 60 žiaci s 51 projektami. Tradične nazývajú organizátori z Asociácie pre mládež, vedu a techniku (AMAVET) toto podujatie ako
„odrazový mostík do online sveta“. Junior Internet AMAVET sa uskutoční 28. - 29. apríla 2023 na FIIT STU v Bratislave. Príjemným
konštatovaním je aj zvyšujúci sa počet žien v oblasti IT. Konkrétne v tomto roku sa zapojilo do Junior Internetu AMAVET až 94 dievčat!

AMAVET spolupracuje s univerzitami po celom Slovensku aj so Slovenskou akadémiou vied. Význam mnohých je spečatený aj
Memorandom o spolupráci, čím získavajú obe strany – AMAVET odbornú podporu a univerzity potenciálnych študentov. O to viac vie
potešiť lídra neformálneho vzdelávania, AMAVET, keď si na univerzite uvedomia, akú pridanú hodnotu prinášajú aktivity AMAVET-u.
Dôkazom toho je aj čerstvé pozvanie Prírodovedeckej fakulty UPJŠ v Košiciach (PF UPJŠ) na udelenie ocenenia pre AMAVET od
Vedeckej rady PF UPJŠ - Bronzová medaila.

Autor: (c) Tím Zones.sk – Najväčší študentstký portál – kontakt.zones.sk
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Pýtame sa, ktoré udalosti, legislatívne kroky alebo mýty paralyzujú odborníkov a celý segment kyberbezpeènosti pri výkone profesie.

Július Selecký,

senior technický špecialista ESET

Nielen výkon mojej profesie, ale najmä úroveň zabezpečenia organizácií brzdí skepsa voči zvereniu kyberbezpečnosti externému
dodávateľovi. V minulosti bol strašiak cloud, dnes sú to služby. Dôveryhodný a spoľahlivý dodávateľ služieb kyberbezpečnosti je často
najefektívnejším riešením z hľadiska finančných, časových aj personálnych. Nehovoriac o tom, že pracovný trh s expertízou je značne
limitovaný.

Ján Grujbár,

generálny riaditeľ Aliter Technologies

Na každý typ pretekov áut potrebujete iný pretekársky špeciál a pre konkrétne CyberSec požiadavky je nutné zvažovať najvhodnejšie
riešenie. Najviac paralyzujúce však je, ak nasadené riešenia trpia následnou nedostatočnou pozornosťou, prípadne poddimenzovanosťou
expertného tímu. Aj to najlepšie zvolené riešenie časom upadne a prestane plniť účel – akoby ste v pretekárskom špeciáli nemenili
pravidelne olej.

Andrej Žucha,

generálny riaditeľ ALISON Slovakia

Vidím už posun v povedomí o kyberbezpečnosti za ostatné roky a zároveň aj mierny nárast paranoje. Inšpirovala ma otázka vzdelaného
zákazníka, ktorý sa nás pýta – kto bude strážiť strážcov. Firmy sa cítia zraniteľnými, keďže si myslia, že im pozeráme do systémov.
Dôveru považujeme za nevyhnutnú podmienku spolupráce a procesy nastavujeme na stráženie, nie na kontrolu obsahu zákazníka.

Henrich Šnajder,

manažér IT bezpečnosti Orange Slovensko

Výzvy? Tých je viacero. Medzi najvýraznejšie patrí nedostatočná spolupráca a koordinácia, rýchle zmeny technológií, nepružné
legislatívne kroky, nedostatok kvalifikovaných profesionálov a pretrvávajúce mýty. Je dôležité, aby sme sa ako spoločnosť snažili zlepšiť
tieto oblasti a zvýšili povedomie o dôležitosti kyberbezpečnosti.

Martin Lohnert,

riaditeľ centra kyberbezpečnosti Void SOC Soitron

Vo firemnom prostredí sa bezpečnostní špecialisti stretávajú s niekoľkými „výzvami“ naraz. Na jednej strane chránia digitálne cennosti
pred čoraz rafinovanejšími hrozbami, zatiaľ čo na druhej vzdelávajú používateľov, aby sami neboli nebezpečnými. A akoby to nestačilo,
musia „otvárať oči“ šéfom. A práve vrcholoví manažéri s nezáujmom alebo nepochopením spôsobujú digitálnym obrancom najviac vrások
a frustrácie.

Tomáš Valenta,

riaditeľ Check Point Software Technologies na Slovensku

S podceňovaním a ľahostajnosťou sa nevie vyrovnať verejná správa ani súkromný sektor. Niekde hlboko je tu zakorenená naivná
predstava, že „my nie sme pre kyberzločincov zaujímaví“. Zostala tam asi z časov, keď ešte nebola kyberkriminalita tretia najvýkonnejšia
ekonomika sveta a útoky nerobili automatizované systémy na báze umelej inteligencie. A kyberochranu už iba rozpočet nevyrieši.

Ivan Kopáčik,

bezpečnostný expert Gordias
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Ani neviem, s čím začať. Náhodne: 1. Každý riadiaci pracovník je automaticky kvalifikovaný vyjadrovať sa ku kyberbezpečnosti. 2.
Problémy treba riešiť hlavne „na papieri“, aby sa predchádzalo sankciám. 3. Terčom útokov sú hlavne veľké nadnárodné korporácie.
Tieto a ďalšie mýty otvárajú dvere celej plejáde bezpečnostných rizík.

Igor Práznovský,

riaditeľ odboru bezpečnosti informačných systémov Sociálna poisťovňa

To je len DEV prostredie predsa. Len na chvíľu, prosim ťa, povoľ ANY ANY ALLOW, potom to utiahneme. Projekt ide agilnou
metodológiou, preto dodáme dizajn až po implementácii. Tam nemôže ísť antivírus, lebo by prestala fungovať appka, a iné traumatické
vyjadrenia paralyzujú kyberbezpečnosť.

Ivan Makatura,

generálny riaditeľ Kompetenčné a certifikačné centrum kybernetickej bezpečnosti

Legislatívna hyperaktivita Európskej komisie je neprehliadnuteľná. Udivuje ma nekoordinovaný prístup, ignorovanie dobrej praxe, ale aj
stanovísk vlastných odborných agentúr. Povedie to k nespôsobilosti prevádzkovateľov udržať súlad s právnymi predpismi. Mnohé
nariadenia a smernice EÚ týkajúce sa kyberbezpečnosti a ochrany údajov sú už teraz vo vzájomnom rozpore alebo natoľko
komplikované, až sa stávajú neaplikovateľné.

Rastislav Janota,

riaditeľ Národné centrum kybernetickej bezpečnosti SK-CERT

Pre mňa je rozhodne veľký, ak nie najväčší, problém spiace školstvo. Nielen vysoké, už aj základné a stredné. A neustále zametanie
problémov pod koberec a očakávanie, že ak strčím hlavu do piesku, problémy zmiznú. Globálne sú najsilnejšou motiváciou na aktivitu v
kyberbezpečnosti legislatívne požiadavky. My tu neustále vidíme snahu firiem a najmä politikov, aby legislatíva bola slabšia. A potom sa
všetci čudujú výsledkom a škodám, keď nastávajú incidenty.

Jana Puškáčová,

manažérka útvaru Informačná bezpečnosť MOL IT & Digital Slovensko

Otázka ohľadom kybernetického útoku nie je ČI, ale KEDY. Organizácie by mali mať bytostný záujem pripraviť sa, aby neostali
PARALYZOVANÉ a vedeli pružne a efektívne konať. Postupy pre obnovu činnosti po výnimočnej situácii by nemali byť na papieri, ale
každý by mal vedieť prípadný útok identifikovať, nahlásiť a reagovať, aby sa biznis rozbehol čo najskôr a s čo najmenšími dosahmi.

Jakub Berthoty,

advokát, Dagital Legal

Nevymenovanie predsedu Úradu na ochranu osobných údajov SR od apríla 2020. Napriek tomu, že odborne schopný kandidát prešiel
transparentným a odborným výberovým procesom na vláde, bol podľa môjho názoru neprávom očiernený na výbore pre ľudské práva.
Táto sebaprezentácia niektorých poslancov znamená, že sme jediný členský štát EÚ, ktorý tri roky nemá šéfa GDPR úradu.

Vincent Karovič,

prodekan pre IT Fakulta managementu Univerzity Komenského v Bratislave

Rozmach technológií a tempo pokroku výrazne ovplyvňujú úroveň všeobecných znalostí. Spoliehať sa iba na výpočtové systémy nie je z
môjho pohľadu úplne správne. Overovanie systémov ako celkov je nutné prakticky všade, dôležité je, ako sa to darí reálne robiť.
Problematika kyberbezpečnosti sa výrazne rozširuje a nie je dostatok špecialistov v organizáciách. Jednou z ciest sú vzdelávanie a
osveta.

Marián Trizuliak,

architekt kybernetickej bezpečnosti Západoslovenská distribučná

Napriek tomu, že o sebe tvrdím, že ma nič už nedokáže prekvapiť, nájdu sa klasické vety: Mne sa to nestane, Prečo by sa to malo stať
práve nám, a úplný top Zase chceš niečo patchovať a navyše hneď? Zase? Určite nepatrím k obľúbencom v kolektíve, ale minimálne na
mňa nezabudnú. Stále verím, že sa patchovanie stane prirodzenou aktivitou, ktorá si nebude vyžadovať neustále pripomínanie.

Martin Oczvirk,

https://monitora.sk/
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riaditeľ odboru informačnej bezpečnosti a certifikácie Úrad na ochranu osobných údajov

Ochrana osobných údajov je úzko spätá aj s kyberbezpečnosťou a tu dlhodobo pretrváva nesprávny výklad legislatívy, čo sa týka
nahlasovania bezpečnostných incidentov. Jediný spôsob, ako to napraviť, je konzultovať otázky u nás na úrade. Informuje sa však len
malé percento ľudí napriek tomu, že telefón zdvihneme každému.

Richard Kiškováč,

generálny riaditeľ Elkan

Obmedzujúce faktory sú až paradoxne rovnaké v rôznych segmentoch. Základný problém je väčšinou v komunikácii
kyberbezpečnostných manažérov s vedením organizácie, ktoré poskytuje zdroje. Často je kyberbezpečnosť prezentovaná, ako keby bola
oddelená od základných biznis funkcií. Kyberbezpečnosť je a bude súčasťou biznis funkcií a atribútom ich kvality. Veľmi presvedčivým
argumentom býva závažný bezpečnostný incident, ktorý dokáže spoľahlivo prelomiť takúto letargiu.

Pavol Sokol,

vedúci CSIRT-UPJS Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

Mýtus, pri ktorom si používatelia myslia, že sa ich bezpečnostné hrozby a útoky netýkajú, a z tohto vyplývajúca následná neochota
zmeny dennodenných návykov. Množstvo používateľov priraďuje bezpečnostné hrozby a útoky k veľkým spoločnostiam alebo verejným
inštitúciám. Postupné a nenásilné zvyšovanie bezpečnostného povedomia s názornými ukážkami pomáha pomaly odstraňovať tento
mýtus.

Marek Zeman,

vedúci oddelenia bezpečnosti informačných systémov Tatra banka

Doba je plná samozvaných odborníkov na informačnú bezpečnosť, oháňajúcich sa odbornými odporúčaniami a jednoduchými riešeniami,
povrchnými, bez súladu s pravidlami, bez ohľadu na situáciu klientov. Odborníci sú vo všetkých štruktúrach, od štátnych cez firemné až
po tréningy. Človek po stretnutí s týmto odborníkom často ani nechápe rozsah svojho problému. Hľadanie riešenia je ťažké pre obe
strany, pretože narúša nastavený metamodel obete.

Peter Dufek,

manažér kybernetickej bezpečnosti ProCare a Svet zdravia

Za jednu z najväčších hrozieb sa všeobecne považuje ľudský faktor. Nie je tajomstvom, že najmä u časti zamestnancov už v pokročilom
veku prevláda mýtus, že vek im dovoľuje nepodriadiť sa opatreniam, dokonca aj privlastňovať si dáta firmy. Náprava je možná len tak, že
vytrváme v neustálom vzdelávaní a budeme poukazovať na hrozby ľudskej činnosti zamestnancov.

Róbert Mramúch,

manažér kybernetickej bezpečnosti MH Teplárenský holding

Komplikácie prinášajú rôzne legislatívne rámce upravujúce tú istú oblasť či sektor. Takto sa prelínajú pôsobnosti zákonov o
kyberbezpečnosti, kritickej infraštruktúre, hospodárskej mobilizácii či zákon o IT vo verejnej správe a iné. A náprava? Sadnúť si za jeden
stôl, určiť stratégiu a témy rozume spracovať, zjednotiť s medzinárodnými štandardmi a to celé najlepšie za súčinnosti odborníkov z
praxe.

Roman Čupka,

hlavný konzultant Progress Software a CEO Synapsa Networks

Na jednej strane je to zdĺhavé verejné obstarávanie a politická neistota, ktorá sa prenáša aj do oblasti kyberbezpečnosti. Na strane
druhej je to veľmi široká oblasť opatrení, ktoré je potrebné implementovať, pričom často narážame buď na nedostatok kvalifikovaných
ľudí, a/alebo na nedostatočný prístup k prevencii. A to všetko je umocnené legislatívnymi požiadavkami, ktoré si neraz odporujú.

Michal Ďorda,

audítor kybernetickej bezpečnosti Auditori.it

Aj pri opakovaných auditoch sa stretávame s mýtom, že ideme prevádzkovateľovi základnej služby ublížiť a identifikovať všetky 
bezpečnostné „prúsery“, aby mohol byť priamo pokutovaný. Avšak našou hlavnou úlohou je nezávislým pohľadom vyhodnotiť úroveň
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súladu a pochváliť pracantov, prípadne ukázať na nesúlady, tam kde funguje profesionálna slepota interných zamestnancov.

Tomáš Hettych,

viceprezident ISACA

Predovšetkým je to neuveriteľná byrokracia a donekonečna odsúvané národné výzvy na zvýšenie úrovne kybernetickej bezpečnosti z
dielne MIRRI. V druhom rade je to dlhotrvajúci, nefungujúci a neefektívny systém verejného obstarávania na Slovensku, v ktorom kvalita
predmetu obstarávania nehrá žiadnu rolu. Možným riešením je zapojenie expertov už pri návrhoch výziev a zjednodušenie procesov
obstarávania.

Miroslav Chlipala,

partner Advokátska kancelária Bukovinský & Chlipala

Bariéra medzi teóriou a realitou. Je životne dôležité mať skúsenosť (ostrú alebo tréningovú) s kybernetickým incidentom. Potreba
koordinovanej akútnej reakcie a následnej reakcie na následky si vyžaduje kombináciu skúseností, vedomostí a rozvahy. Takáto udalosť
zásadne upraví pohľad zúčastnenej osoby na význam kyberbezpečnosti. Odporúčam nielen vytvoriť opatrenia, ale najmä trénovať a
preverovať opatrenia!
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Košice-Sever, Botanická záhrada UPJŠ

Piatok 28.04.2023, 09:00

Pozývame Vás na medzinárodnú výstavu bonsajov CASSOVIA BONSAI 2023. Uskutoční sa od piatku 28. apríla do nedele 30. apríla
2023 v čase 9.00 – 17.00 hod.

Okrem ukážky nádherných bonsajov zo Slovenska, Čiech a Maďarska, si na výstave budete môcť zakúpiť potreby súvisiace s
pestovaním bonsajov a aj samotné bonsaje.

V sobotu 29. apríla bude výstava doplnená špeciálnym programom:

9.00 -13:00 hod. – súťaž talentov 10.00 hod. – prednáška na tému bonsaj veľkosti shohin – Igor Bárta 13.00 hod. – prednáška na tému
suiseki – Igor Bárta

V sobotu bude vo vonkajšom areáli v altánku prebiehať program od košickej Dobrej Čajovne. V čase 10.00 – 16.00 hod. ochutnáte
sakurový čaj, zažijete meditačné cvičenie Falun Dafa, alebo si vyrobíte origami. Táto akcia bude v prípade nepriaznivého počasia
zrušená.

Na výstave sa podieľajú Bonsai Centrum Košice a Bonsai klub Košice.

Portál www.kamdomesta.sk nie je organizátorom uverejňovaných podujatí a preto nezodpovedá za zmeny uskutočnené organizátormi.
Odporúčame preveriť si vopred termín a čas konania podujatia priamo u organizátora. Na niektoré akcie je potrebné sa prihlásiť vopred.

Zdroj: FB: Botanická záhrada UPJŠ / CASSOVIA Bonsai 2021

Zdroj: ON FB//
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Verejná knižnica Jána Bocatia v Košiciach vás začiatkom jari pozýva na vzdelávací cyklus s názvom Záhradkárske vademecum.

Podujatia sú určené pre všetkých, ktorí sa zaujímajú o to, ako čo najužitočnejšie využiť priestor, ktorým najmä na sídlisku disponujú, pre
svoje bežné pestovateľské aktivity.

Prednášky svojím obsahom nadviažu na úspešné vzdelávanie s rovnakým názvom z roku 2021. Lektormi budú renomovaní odborníci –
Ing. Robert Gregorek – zástupca riaditeľa Botanickej záhrady UPJŠ, botanik, vedec, včelár a chovateľ, a experti zo Správy mestskej
zelene v Košiciach.

Začíname vždy o 16.30 v pobočke Terasa, Tr. SNP 48/A v Košiciach (budova Magistrátu mesta Košice).

Harmonogram:

27.3. Vlastné sadenice – ako si vypestovať vlastné sadenice a pripraviť sa na jarnú výsadbu 5.4. Pestovanie na balkóne – ako čo
najefektívnejšie využiť balkón bytu na pestovateľské aktivity, ako vybrať vhodné rastliny a starostlivosť o ne 13.4. Sídlisková
predzáhradka – čo a ako správne kombinovať a pestovať v predzáhradkách bytoviek na sídlisku 20.4. Vyvýšený záhon – ako efektívne a
zmysluplne sadiť do vyvýšených záhonov a ako sa o ne starať 27.4. Správne kompostovanie – ako správne kompostovať v kontexte bytu
a sídliska 4.5. Prechádzka Terasou – workshop v uliciach Terasy zameraný na ukážky z praxe

Na jednotlivých prednáškach sa v zrozumiteľnej a praktickej forme dozviete nové užitočné tipy ako sa starať o rastliny, kvety či bylinky
predovšetkým v podmienkach svojho bývania na sídlisku. Cyklus zavŕšime v uliciach Terasy, kde si spolu s odborníkmi počas
prechádzky ukážeme starostlivosť o sídliskové záhradky i zeleň.

Sériu prednášok a praktický workshop pripravila knižnica v spolupráci s MČ Košice-Západ, s občianskym združením Priatelia knižnice
Jána Bocatia a Správou mestskej zelene.

Tešíme sa na vašu návštevu.

Portál www.kamdomesta.sk nie je organizátorom uverejňovaných podujatí a preto nezodpovedá za zmeny uskutočnené organizátormi.
Odporúčame preveriť si vopred termín a čas konania podujatia priamo u organizátora. Na niektoré akcie je potrebné sa prihlásiť vopred.

Miesto konania
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